

Red Star**AWARD CITATION**

Surname, name and middle name	EGOROV NIKOLAJ MIKHAILOVICH
Rank	Captain
Position and unit	Bombardier of an aviation squadron, 37 long range aviation regiment.

is recommended for order "RED BANNER"

- | | |
|--|--|
| 1. Birth year | 1914 |
| 2. Nationality | Russian |
| 3. In Red Army service since | 1933 |
| 4. Party membership | VKP(b) member since 1941 |
| 5. Participation in the Patriotic war (where) | Western front during the periods:
24.07.1941 - 25.09.1941 and since 19.07.1942. |
| 6. Wounds and contusions | None |
| 7. Previous awards | None |
| 8. Drafted by which induction station | Tulunskij district military commissariat,
Irkutsk region. |
| 9. Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

In the early period of the war, comrade EGOROV flew as an aviation squadron bombardier on the Western front. He made 17 combat sorties on SB aircraft.

At present, comrade EGOROV participates on the fronts of the Patriotic war as part of the long range aviation in the capacity of a bombardier of an aviation squadron. He has been flying in the air crew of Cpt. KARASEV and has made 26 night combat sorties.

As a bombardier, comrade EGOROV efficiently shares his theoretical as well as practical combat experience with the subordinates. During his combat service in the long range aviation, comrade EGOROV hasn't had any flying incidents caused by him. He dedicates a lot of effort preparing freshmen bombardiers for the night missions, personally trains them and controls their proficiency progress.

Comrade EGOROV has made several combat missions against the railroad stations: Vyazma, Smolensk, Yartsevo, Nevel, Polotsk, Orsha, Vytebsk. As the result of the strike of a group of our aircrafts against the rail station Vytebsk, up to 500 Hitlerites were eliminated, 3 trains and several steamers were destroyed, ammunition and fuel depots were destroyed.

He also participated in the mission against the enemy airfields: Orel, Dvoevka, Vytebsk, Smolensk, Sescha. As the result of these strikes, 73 hostile aircrafts were destroyed, airfields taken out of function, airfield structures demolished.

Comrade EGOROV participated in the strikes against the enemy troops and armour concentrations, against enemy fortifications in the towns:

Velikie Luki, Novosokolniki. The ground troops command gave good evaluation of these strikes.

Comrade EGOROV always diligently prepares for the combat missions himself, as well as prepares all the bombardiers of the squadron.

For exhibited courage and bravery, for his skill in delivering precise strikes against the enemy during the Patriotic war, Captain EGOROV deserves state award order "RED BANNER".

Commander of 37 long range aviation regiment.
Lt. Colonel *signature* /KATARZHIN/

Chief of staff of 37 long range aviation regiment.
Major *signature* /ANTSIFEROV/

II. Conclusion of the superiors

According to the decree №029 issued on 19.08.1941 by the peoples Commissar of defence of USSR, he deserves order "RED BANNER"

Commander of 222 long range aviation division
Colonel *signature* /TITOV/

Chief of staff of 222 long range aviation division
Colonel *signature* /KOVALEV/

11 January 1945

III. Conclusion of Army Military Council

IV. Conclusion of the Front Military Council

Кр. Зн.

Обязательно все графы заполнять полностью

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

Фамилия, имя и отчество **ЕГОРОВ Николай Михайлович**

Военное звание **Капитан**

Должность, часть **Штурман авиаэскадрилии 37 АП ДД**

Представляется к **Ордену "КРАСНОГО ЗНАМЕНИ"**

1. Год рождения **1914 года** 2. Национальность **Русский**

3. С какого времени состоит в Красной Армии **1933 года** 4. Партийность и стаж **Член ВКП/б/ с 1941 г.**

5. Участие в боях отечественной войны (где и когда) **Западного фронта с 24.7.41 г. по 25.9.41 г. и с 19.7.42 года по настоящее время.**

6. Имеет ли ранения или контузии **Не имеет**

7. Чем ранее награжден (за какие отличия и когда) **Не награждался**

8. Каким РВК призван **Тулунским РВК, Иркутской обл.**

9. Домашний адрес (представляемого к награждению указывать адрес части)

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Тов. ЕГОРОВ в первый период войны участвовал штурманом авиаэскадрилии в интересах Западного фронта на самолетах СВ. Сделал 17 боевых вылетов.

В настоящий период тов. ЕГОРОВ участвует на фронте Отечественной войны в системе АДШ штурманом авиаэскадрилии в экипаже капитана КАРАСЕВА - сделал 26 боевых вылетов ночью.

Тов. ЕГОРОВ работая штурманом АДШ умело передает свой боевой и теоретический опыт подчиненному ему штурманскому составу. За время своей работы в АДШ тов. ЕГОРОВ не имеет ни одного летного происшествия, много работает над вводом молодых штурманов в строй при полетах ночью, принимая личное участие в обучении и контроле работы.

Тов. ЕГОРОВ производил налеты на крупные узлы сопротивления противника сильно защищенные ЗА, но несмотря на огонь ЗА всегда спокойно и хладнокровно сбрасывал прицельно бомбовый груз на головы немецких захватчиков.

Тов. ЕГОРОВ произвел ряд боевых вылетов на ж.д. станции г.г. ВЯЗЬМА, СМОЛЕНСК, ЯРЦЕВО, НЕВЕЛЬ, ПОЛОЦК, ОРША, ВИТЕБСК. В результате налетов на ж.д. ст. ВИТЕБСК в групповом полете уничтожено до 500 гитлеровцев, 3 ж.д. эшелона, несколько паровозов, склады горючего и боеприпасов.

Так же участвовал при налете на аэродромы: ОРЕЛ, ДВОЕВКА, ВИТЕБСК, СМОЛЕНСК, СЕЩА. В результате налетов уничтожено 73 самолета противника, выведены летные поля из строя, разрушены аэродромные сооружения.

Тов. ЕГОРОВ принимал участие при уничтожении живой силы, техники и укреплений противника в городах:

ВЕЛИКИЕ ЛУКИ, НОВОСОКОЛЬНИКИ за что от Командования наземных войск была дана хорошая оценка работы.

Тов. ЕГОРОВ сам тщательно готовится для выполнения боевого задания, так же готовит и поверяет весь штурманский состав.

За проявленное мужество, отвагу и умение без промаха бить врага в Великой Отечественной войне капитан ЕГОРОВ Николай Михайлович достоин Правительственной награды ордену "КРАСНОГО ЗНАМЕНИ".

КОМАНДИР 37 АП ДД
ПОДПОЛКОВНИК



/КАТАРЖИН/

НАЧАЛЬНИК ШТАБА 37 АПДД
МАЙОР

/АНЦИФЕРОВ/

II. Заключение вышестоящих начальников

В соответствии с приказом Народного Комиссара Обороны Союза ССР от 19 августа 1941 года за № 0299, достоин представления к Правительственной награде орден "КРАСНОЕ ЗНАМИ"



КОМАНДИР 222 АД ДД
ПОЛКОВНИК
СТИТОВ
НАЧАЛЬНИК ШТАБА 222 АД ДД
ПОЛКОВНИК
КОВАЛЕВ

" 11 " января 1943 года.

Командир 222 авиадивизии Военный комиссар 222 авиадивизии

Начальник штаба 222 авиадивизии

..... 194 г.

III. Заключение Военного Совета Армии

Командующий " Армей

Член Военного Совета

(звание)

(звание)

..... 194 г.

IV. Заключение Военного Совета фронта (Округа)